
AKADEMICKÝ SENÁT 
UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

 

Z Á P I S č. 1/2025 (306) 
ze zasedání Akademického senátu UTB konaného 21. ledna 2025 od 13:00  

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín. 

 

Přítomni: Bedáňová Eva Ing.; Dujka Petr, Mgr.; Dvořáčková Markéta, Mgr.;  

Cejpek Blaštíková Lucie, Mgr. Ph.D.; Cindler Daniel, Bc.; Fučíková Klára, Ing.; Hoke Eva, Ing. Ph.D.; 

Jati Oliver, Bc.; Julinová Markéta, doc. Ing. Ph.D.; Karolyová Denisa, Ing.;  

Káčerková Eliška, Mgr. Ph.D.; Klejchová Jolana; Konečný Jiří, Ing. et Ing. Ph.D.;  

Kotlánová Barbora, Ing.; Lazárková Zuzana, doc. Ing. Ph.D.; Melichárek Zdeněk Mgr. Ph.D.;  

Mikeska Martin, Ing. Ph.D.; Mlček Jiří, prof. Ing. Ph.D.; Navrátil Michal, Mgr.;  

Otrusinová Milana, Ing, Ph.D.; Pátíková Zuzana, doc. Mgr. Ph.D.; Pospíšilík Martin, doc. Ing. Ph.D.; 

Skarupská Helena, PhDr., Ph.D.; Soukalová Radmila, Ing. Ph.D.; Staněk Michal, prof. Ing. Ph.D.; 

Strohmandl Jan, Ing. Ph.D.; Sysala Tomáš, Ing. Ph.D.; Sysel Martin, doc. Ing. Ph.D.; Šubrt Martin; 

Valášek Pavel, doc. Ing. CSc. LL.M.; Vojdan Michal, Bc.; Zábojníková Natálie 

Celkem přítomno: 31 členů AS UTB (z 36). 

Omluveni: Maňasová Hradská Helena, Mgr. Ph.D.; Novák Petr, doc. Ing. Ph.D.;  

Rybová Magdaléna, Ing.; Skarupská Helena, PhDr. Ph.D. (on-line) 

Stálí účastníci zasedání: Adámek Milan, prof. Mgr. Ph.D.; Drábková Lenka, Mgr. Ph.D.; 

Humpolíček Petr, prof. Ing. Ph.D.; Kubalčík Marek, prof. Ing. Ph.D.; Juříková Martina, Ing. Ph.D.; 

Knápková Adriana, doc. Ing. Ph.D.; Vodinská Silvie, Ing.; Čermák Roman, prof. Ing. Ph.D.;  

Kocourek Josef, Mgr. Ph.D.; Marek Libor, Mgr. PhD.; Pilík Michal, doc. Ing. Ph.D.;  

Tučková Zuzana, prof. Ing. Ph.D.; Vojtěšek Jiří, doc. Ing. Ph.D., Sedlačík Michal, prof. Ing. Ph.D.; 

Macháčková Alena, Ing, CSc.; Jaška David, Ing. 

 

Zasedání zahájil a řídil předseda AS UTB doc. Sysel.  

Na zasedání je pořizován zvukový záznam a záznam projekční plochy v souladu s čl. 16 JŘ AS UTB. 

Předběžný program zasedání: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestorky. 

5. Projednání materiálu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2025“. 

6. Financování novostavby budovy U1. 

7. Kontrola přípravy voleb do AS UTB. 

8. Různé. 

Ad 1) Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB 

Zápis z předchozího zasedání byl po zapracování připomínek a doplnění zaslán účastníkům zasedání 

a zveřejněn v informačním systému UTB.  

K hlasování přítomno 31 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 306/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 11/2024 (305) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:      31 

Proti:     0 

Zdržel se:   0 
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Usnesení AS UTB č. 306/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 11/2024 (305) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Ad 2) Stav plnění usnesení AS UTB 

Na předchozím zasedání nebyla přijata žádná usnesení, ze kterých vyplývají úkoly nebo vyžadují kontrolu 

plnění. 

 

Ad 3) Projednání programu zasedání 

K hlasování přítomno 31 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 306/2: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 1/2025 (306) ve znění:  

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestorky. 

5. Projednání materiálu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2025“. 

6. Financování novostavby budovy U1. 

7. Kontrola přípravy voleb do AS UTB. 

8. Projednání materiálu „Hodnocení a řízení rozvoje pracovních činností akademických a vědeckých 

pracovníků UTB“. 

9. Různé. 

Hlasování: 

Pro:       31 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 306/2: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 1/2025 (306) ve znění:  

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestorky. 

5. Projednání materiálu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2025“. 

6. Financování novostavby budovy U1. 

7. Kontrola přípravy voleb do AS UTB. 

8. Projednání materiálu „Hodnocení a řízení rozvoje pracovních činností akademických 

a vědeckých pracovníků UTB“. 

9. Různé. 

Ad 4) Informace rektora, prorektorů a kvestorky 

Rektor prof. Adámek 

- Projekt POKROK se začal řešit od 1. 1. 2025. Celkový objem financí 80 mil. Kč.  

- Projekt ERDF Specifické potřeby se začal realizovat od 1. 1. 2025. Investice do stavebních úprav 

spojených zejména s dveřmi v jednotlivých objektech. 

- Projekt ERDF kvalita se začne realizovat od 1. 2. 2025 v objemu 317 mil. Kč. 

- Projekt MPSV se začne realizovat od 1. 2. 2025. 

- Od 1. 1. 2025 byl upraven algoritmus pro výpočet náhrad za dovolené v IS SAP. Náhrady jako 

způsobilé náklady budou propsány již v lednové mzdě (únorová výplatní páska).  

- Bylo dobudováno parkoviště před budovou U11.  
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Prorektor prof. Kubalčík 

- Byla vyhlášena vnitřní soutěž na podporu mezinárodní spolupráce pro rok 2025. Bližší informace 

lze najít ve vydaném rozhodnutí rektora č. 14/2024. 

- V průběhu února bude aktualizována směrnice rektora týkající se výše poplatků za studium ve 

studijních programech vyučovaných v anglickém jazyce.  

- Proběhne VŘ na mobility Erasmus+ studentů a akademických pracovníků. 

- Na mezinárodním oddělení se budou shromažďovat přihlášky na mobility THP pracovníků. 

- Dne 5. 2. 2025 se uskuteční první zasedání Mezinárodní rady UTB. Každá fakulta měla možnost 

nominovat jednoho svého zástupce. Rada je sedmičlenná, každá součást má své zastoupení.  

- Projekt Pioneer se začal realizovat od 1. 1. 2025. Část řešitelského týmu se na konci února zúčastní 

kick-off meetingu v Paříži.  

 

Prorektorka doc. Knápková 

- Je k dispozici pexeso vytvořené účastníky U3V. Pexeso bylo vystaveno na vernisáži 

v ornitologickém centru v Přerově.  

- Poradenské centrum UTB – finišují se všechny workshopy, studenti dostanou na začátku semestru 

potřebné informace. 

 

Prorektorka Dr. Drábková  

- Do 1. 2. 2025 probíhá hodnocení kvality výuky. Prosí o propagaci na jednotlivých fakultách. 

Dosavadní účast: FAME 12 %, FLKŘ 9 %, FMK 42 %, FAI 46 %, FT 13 %, FHS 12 %.  

- V přípravě je zpracování Dodatku Zprávy o vnitřním hodnocení kvality UTB s údaji za rok 2024.  

- Zpráva o vnitřním hodnocení kvality UTB 2021 mimo jiné vymezila v rámci jednotlivých oblastí 

cíle a opatření na úrovni součástí univerzity na období 2021-2025.  Dr. Drábková požádala fakulty 

o aktualizaci stavu plnění indikátorů v rámci cílů a opatření pro jednotlivé fakulty v posledním roce 

specifikovaného období. 

- Od začátku roku je nově propojen E-spis s IS-STAG. Dne 23. 1. 2025 proběhne setkání studijních 

referentek se zástupci CVT a s metodičkou E-spis, Mgr. Suchánkovou – odpovědi na dotazy 

studijních oddělení, diskuze dosavadních praktických zkušeností a poznatků. 

- Dne 11. 2. 2024 se uskuteční zasedání Rady pro vnitřní hodnocení. 

- Od AR 2025/26 bude UTB využívat E-přihlášku ke studiu Západočeské univerzity v Plzni. Stávající 

verze e-přihlášky prošla podstatnou vizuální i obsahovou úpravou. E-přihláška by měla být 

k dispozici i pro celoživotní kurzy a U3V.  

Prof. Staněk se dotázal, proč dochází ke změně systému. Dr. Drábková odpověděla, že paní 

pracovnice OMK klíčová pro tvorbu a správu epřihlášky odešla na mateřskou dovolenou a bylo 

tudíž obtížnější zajistit kvalitní fungování stávající epřihlášky UTB; nová verze epřihlášky je také 

uživatelsky přívětivější než dřívější verze ZČU.  

 

Prorektorka Dr. Juříková 

- Pokračuje se v přípravě kurzů studijních předmětů v oblasti udržitelnosti. Jsou naplánované akce 

i s jejich rozpočty. Byl rozeslán bezpečností newsletter. Přibude kampaň zaměřená na udržitelnost. 

- Univerzitní mateřská škola bude v době letních prázdnin uzavřena v termínu 14. 7. – 17. 8. 2025. 

 

Kvestorka Ing. Vodinská 

- Od 1. 1. 2025 byla spuštěna digitalizace oběhu smluv. 

- V IS-SAP byl upraven modul na požadavky na objednávky. 

- Zaměstnanci mohou prostřednictvím mzdového oddělení žádat o dávky nemocenského pojištění. 

- Řeší se účetní uzávěrka roku, dokončují se veškeré účetní záležitosti. Do konce ledna by mělo být 

vše vyřízeno. 

 

Ad 5) Projednání materiálu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2025“ 
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Předloženo 30. 11. 2024, zveřejněno na webu. Projednáno EK AS UTB dne 17. 12. 2024, 7. 1. 2025 

a 14. 1. 2025. Verze se zapracovanými připomínkami EK AS UTB byla zaslána 15. 1. 2025, která po 

podnětu dr. Mikesky byla formulačně upravena a zaslána dne 19. 1. 2025. 

Předseda EK AS UTB, prof. Staněk sdělil, že EK AS UTB projednala předložený materiál na všech třech 

termínech a porovnala dokument s dodanými simulacemi. Bylo řešeno financování stipendií doktorandů 

a rozdělení DKRVO v souvislosti s počítáním citací.  EK AS UTB dne 14. 1. 2025 doporučila materiál ke 

schválení. Dne 19. 1. 2025 byla zaslána finální verze, ve které byly upřesněny nejasnosti k DKRVO. 

Rektor doplnil, že k 28. 2. 2025 ještě nebude připraven rozpočet pro vysoké školy. V pravidlech rozpočtu 

byl zrušen parametr GR0. Dále byla vyřešena otázka citací, knihovna bude čerpat citace z WoS. Rektor 

zaslal předsedovi EK AS UTB ekonomickou rozvahu, kolik by stál modul API, který slouží 

k podrobnějšímu vyhledávání citací. Nákup je na zvážení. Byla vyřešena problematika Scopus ve Fordu 5. 

Byla vyřešena stabilizační a motivační složka DKRVO. 

Doc. Sysel se dotázal na cenu modulu API. Rektor odpověděl, že modul by stál 5500 dolarů bez DPH 

ročně.  

Dr. Strohmandl se dotázal k bodu 6.5. pravidel rozpočtu a požádal o předložení strategických oblastí, kam 

budou finanční prostředky směřovány. Rektor vysvětlil, že v loňském roce se fond strategického rozvoje 

dočerpával a prostředky se použily na zvýšené náklady za energie. S fondem strategického rozvoje se 

v letošním roce nebude pracovat.  

 

K hlasování přítomno 31 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 306/3: 

AS UTB schválil Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2025 ve verzi ze dne 19. 1. 2025. 

Hlasování: 

Pro:      31 

Proti:     0 

Zdržel se:   0 

Usnesení AS UTB č. 306/3: 

AS UTB schválil Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2025 ve verzi ze dne 19. 1. 2025. 

Rektor poděkoval všem za kladný přístup k řešení pravidel rozpočtu a poděkoval kolegům, kteří se na 

přípravě dokumentu podíleli.  

Ad 6) Financování novostavby budovy U1 

Ing. Blažek představil návrh plánu financování. Prezentace je přílohou zápisu. 

Rektor doplnil, že se může stát, že v OP JAK zbydou finanční prostředky. V takovém případě by se o tyto 

finanční prostředky ihned požádalo. Technologická vybavení se budou hradit z OP JAK. Náklady na 

interiér bude hradit FT. Částka na tuto položku se může měnit, částka je projektovaná.  

Dr. Strohmandl poukázal na Pravidla rozpočtu, kde je uvedeno, že si FT uhradí zbytek částky vnitřního 

vybavení. Rektor odpověděl, že interiérové vybavení si hradí FT, přístrojové vybavení se bude financovat 

z OP JAK. Návrh financování novostavby U1 je v souladu s pravidly rozpočtu. Dr. Strohmandl se na toto 

dotazoval proto, že se na EK AS UTB dohodlo, že rozpočet na nové laboratoře FLKŘ je 6,2 mil. Kč 

a fakultě bude zaplacena. Rektor odpověděl, že toto nebude v pravidlech rozpočtu, ale bude to obsaženo 

v samotném rozpisu rozpočtu. 

Stavební komise zasedne dne 11. 2. 2025. 
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Ad 7) Kontrola přípravy voleb do AS UTB 

Shrnutí současného stavu: 

- AP z UNI a studenti UTB po stažení návrhu VŘ AS UTB vyjádřili přání zůstat na FT. 

- AP z FT zaslali žádost o změnu současného stavu, kdy AP organizačně začlenění mimo fakulty 

UTB jsou přiřazení pro účely voleb k FT. 

- Akademická obec FLKŘ zaslala nesouhlas s navrženými změnami, přiložili vyjádření advokátní 

kanceláře. 

- Pan děkan Pilík zaslal za FaME žádost o stažení návrhu.  

- K dispozici je vyjádření právního odd. UTB a rozbor právního odd. Masarykovy univerzity. 

- Doc. Sysel reagoval na dokument zaslaný Advokátní kanceláří. Uvedl, že argumentace není 

správná, protože je založena na části věty vytržené z kontextu. Kompletní věta ve volebním řádu 

AS UTB odkazuje na zařazení do volebních obvodů a pouze rozděluje akademickou obec FLKŘ 

na dva volební obvody, tuto část rozhodně nesmí Podrobné organizační pokyny na fakultě změnit. 

Počet volených zástupců akademické obce fakulty (4 AP a 2 studenti) není návrhem rektora dotčen. 

- AP a student může podle vlastního rozhodnutí změnit volební obvod nejpozději 15 dnů před prvním 

dnem voleb. Seznam voličů ve volebních obvodech fakulty bude 10 pracovních dnů před prvním 

dnem voleb zveřejněn v neveřejné části internetových stránek fakulty tak, aby každý volič mohl 

zkontrolovat, zda je zařazen v příslušném volebním obvodu. Sestavení kandidátní listiny organizuje 

příslušná obvodní volební komise podle organizačních pokynů tak, aby byla zajištěna včasná 

a úplná informovanost všech voličů o postupu sestavování kandidátních listin, které musí být 

zveřejněny nejpozději 5 pracovních dnů před prvním dnem voleb. 

- Z uvedeného je zřejmé, že jestliže je seznam voličů zveřejněn 10 pracovních dnů před prvním dnem 

voleb a všichni voliči uvedení na tomto seznamu mají být informováni o postupu sestavování 

kandidátních listin, tak navrhování kandidátů může začít až po zveřejnění seznamu voličů. Do 

15 dnů před prvním dnem voleb může podle vlastního rozhodnutí změnit AP nebo student volební 

obvod. Návrh rektora na přiřazení AP podle čl. 34 odst. 4 Statutu UTB a studentů podle čl. 1 odst. 2 

Volebního řádu AS UTB nemá žádný stanovený časový rámec a podle právního názoru je možné 

je přiřadit do 15 před prvním dnem voleb. Nebude tím kráceno právo voliče kandidovat a volit. 

Pozdější přiřazení by již zasahovalo do zveřejněných seznamů voličů. 

- Usnesení AS UTB č. 231/7 a Usnesení AS UTB č. 231/8 o přiřazení k FT se schvalovala 15. ledna 

2019, tedy až po vyhlášení voleb a po vydání Podrobných organizačních pokynů na fakultách, avšak 

před zveřejněním seznamu voličů. 

- Případné přiřazení musí být schváleno nejpozději dne 27. 1. 2025. Informace, že případné přiřazení 

proběhne na dlouhodobě plánovaném zasedání 21. 1. 2025 byly zveřejněny 10. 12. 2024, a přesto 

o týden později AS FLKŘ schválil kolizní termín pro návrh kandidátů. Toto se může jevit jako 

účelové rozhodnutí, protože u voleb do AS FLKŘ je stanoven termín pro návrh kandidátů správně, 

tj. po zveřejnění seznamu voličů. 

Shrnutí – možná řešení 

- Návrh rektora na přiřazení AP nezařazených na fakultách (43) a studentů SP uskutečňovaných 

přímo UTB (asi 50). 

- Abecední rozdělení na všechny fakulty. 

- Přiřazení všech na FLKŘ. 

- Chybně stanovený termín pro navrhování kandidátů mají téměř všechny fakulty. Přestože to bylo 

dlouhodobě tiše tolerováno, protože to přímo neohrožuje právo kandidovat, tak po zapojení 

právníků může dojít k napadení přípravy voleb, a to i v případě, že se přiřazení měnit nebude. 

Volební komise UTB následně může rozhodnout o pochybení a rektor v souladu s VŘ AS UTB 

vyhlásí nové volby. Existuje zde určitá nejistota, která by znamenala, že opakované volby budou 

vyhlášeny až po začátku volebního období 2025–2028. 
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- Řešením je také zrušit volby hned a nechat rektora vyhlásit nové volby – jedná se o návrh od 

právničky MUNI. Rektor zvažuje předložení nového VŘ AS UTB stávajícímu AS UTB. Možností 

by bylo schválení nového VŘ AS UTB před koncem volebního období, nové volby by pak mohly 

být vyhlášeny podle nového volebního řádu. Volby by mohly být vyhlášeny rektorem ještě před 

koncem funkčního období stávajícího AS UTB a samotné volby by měly proběhnout v termínu 

10. – 12. 3. 2025. Předpokládá se, ustavující zasedání nového AS UTB bude 1. 4. 2025. Ustavující 

zasedání nově voleného AS UTB by mělo podle stávajícího Volebního řádu AS UTB proběhnout 

v termínu od 8. 3. 2025 do 6. 4. 2025. Nedojde tedy ke zbytečné prodlevě a nový AS UTB by měl 

být ustanoven v řádném termínu tak, aby byla zajištěna kontinuita akademické samosprávy. 

Rektor shrnul průběh projednávání, současný stav a okomentoval předložené návrhy. Uvedl, že zapojení 

právníků do problematiky přináší riziko, že aktuálně vyhlášené volby by mohly být napadeny jako 

neregulérní. Takový podnět by mohl podat kdokoliv. 

Doc. Sysel požádal přítomné děkany a ředitele UNI o jejich stanoviska. 

Prof. Tučková, děkanka FLKŘ – vysvětlila, proč oslovila právní kancelář s žádostí o odborné stanovisko.  

Kdyby se přijala jakákoliv varianta, znemožnilo by to na FLKŘ vést volby. FLKŘ se obává, že pokud 

nebude návrh stažen, volby neproběhnou legálně. Vítá návrh rektora o zrušení, přijetí nového volebního 

řádu a vyhlášení nových voleb do AS UTB.  

Prof. Čermák, děkan FT – nesouhlas se současným stavem panuje na FT již několik let. Diskuse na toto 

téma se vede od dob, kdy byl rektor prof. Sáha. Prof. Čermák přivítá, pokud se najde vůle, aby se současné 

volby zrušily a aby byl přijat nový volební řád, kde bude jasně definována pozice UNI. 

Doc. Pilík, děkan FaME – přiřazení AP k FLKŘ je neobhajitelné a rozdělení AP mezi fakulty zamezuje 

zvolení těchto lidí. Apeluje, aby se situace uklidnila. Proto je také pro zrušení voleb.  Doc. Sysel se z obavy, 

že po zrušení současných voleb by senátoři mohli odmítnout schválit nový volební řád, dotázal pana děkana, 

proč FaME aktivně vystupovala proti vytvoření volebního obvodu doktorandů, když DSP studentů mají na 

FaME nejvíce. Doc. Pilík se domnívá, že návrh byl špatně komunikován a došlo k jeho nepochopení. 

Dr. Kocourek, děkan FMK – vnímá to podobně jako kolegové, překážek je spousta, souhlasí se zrušením 

voleb, pokud je rektor ochoten se zabývat předložením nového volebního řádu, přiklání se k této variantě. 

Dr. Marek, děkan FHS – je pro zrušení voleb a změnu jednacího řádu.  

Prof. Sedlačík, ředitel UNI – je rád, že situace směřuje ke konsenzu. Podporuje návrh zrušit volby.  

Doc. Vojtěšek, děkan FAI – zrušení voleb vnímá jako jedno z možných řešení.  

Doc. Sysel zopakoval navržený postup: bude podán návrh na zrušení voleb a bude předložen nový Volební 

řád AS UTB. Po schválení nového volebního řádu a jeho registraci na MŠMT budou rektorem vyhlášeny 

nové volby.  

Doc. Sysel otevřel diskusi. 

Doc. Valášek navrhnul, aby se napsalo usnesení, že v novém volebního řádu bude zavedena akademická 

obec UNI. Návrh přirovnal ke smlouvě o smlouvě budoucí. Doc. Sysel odpověděl, že se nemůžou volby 

zrušit s nějakou podmínkou, která nastane někdy v budoucnu. Navrhne předchozí samostatné usnesení, 

které bude toto řešit. 

Dr. Konečný sdělil, že odbory také podporují variantu zrušit volby a začít od znovu.  

Dr. Skarupská (online) podporuje návrh rektora na nový volební řád. Bylo ji líto, že toto nebylo přijato již 

při řešení v prosinci 2024. Souhlasí s vytvořením nového volebního řádu. 

Dr. Mikeska se domnívá, že největší problém v prosinci byl, jestli se přistoupí k variantě 2 AP a 1 

doktorand (2+1) nebo 1 AP a 1 doktorand (1+1). Doc. Sysel sdělil, že přesný poměr AP ku studentům není 

zákonem daný. Zákon říká, že zastoupení studentů musí být minimálně jedna třetina, maximálně polovina.  

Rektor uvedl, že předloží Volební řád AS UTB ve variantě 2+1 a pokud nebude schválen, tak ho předloží 

ve variantě 1+1.  
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Doc. Sysel navrhl hlasování o variantách ihned, protože případné neschválení předloženého materiálu by 

oddálilo vyhlášení nových voleb. Návrh, hlasovat o variantách v obráceném pořadí, nezískal dostatečnou 

podporu. 

K hlasování přítomno 31 členů AS UTB. Hlasování probíhá podle čl. 12 odst. 8 JŘ AS UTB. Pro výběr 

varianty stačí hlasování pouze „Pro“.  

Hlasování o VARIANTĚ I: AS UTB navrhne rektorovi UTB vytvoření nových volebních obvodů pro 

akademické pracovníky nezařazené na fakultách a studenty doktorských studijních programů. Jejich 

zástupci v AS UTB budou mít zastoupení: 2 akademičtí pracovníci a 1 student doktorského studijního 

programu. 

Hlasování o VARIANTĚ I: 

Pro:      10 

VARIANTA I nezískala nadpoloviční počet hlasů přítomných členů AS UTB. Přistoupilo se k hlasování 

o VARIANTĚ II. 

Hlasování o VARIANTĚ II: AS UTB navrhne rektorovi UTB vytvoření nových volebních obvodů pro 

akademické pracovníky nezařazené na fakultách a studenty doktorských studijních programů. Jejich 

zástupci v AS UTB budou mít zastoupení: 1 akademický pracovník a 1 student doktorského studijního 

programu. 

Hlasování o VARIANTĚ II: 

Pro:      21 

VARIANTA II získala nadpoloviční počet hlasů přítomných členů AS UTB. 

 

K hlasování přítomno 31 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 306/4: 

AS UTB navrhuje rektorovi UTB předložit nový Volební řád AS UTB, kde budou vytvořeny dva nové 

volební obvody. Jeden pro akademické pracovníky nezařazené na fakultách a druhý pro studenty 

doktorských studijních programů. Jejich zástupci v AS UTB budou mít zastoupení: 1 akademický 

pracovník a 1 student doktorského studijního programu. 

Hlasování: 

Pro:      28 

Proti:     0 

Zdržel se:   3 

Usnesení AS UTB č. 306/4: 

AS UTB navrhuje rektorovi UTB předložit nový Volební řád AS UTB, kde budou vytvořeny dva nové 

volební obvody. Jeden pro akademické pracovníky nezařazené na fakultách a druhý pro studenty 

doktorských studijních programů. Jejich zástupci v AS UTB budou mít zastoupení: 1 akademický 

pracovník a 1 student doktorského studijního programu. 

Ing. Macháčková před návrhem o zrušení voleb představila možný časový harmonogram, jak by nově 

vyhlášené volby do AS UTB pro volební období 2025–2028 probíhaly.  

K hlasování přítomno 31 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 306/5: 

AS UTB zrušuje Usnesení AS UTB č. 302/7 a žádá rektora o předložení nového Volebního řádu AS UTB 

a o vyhlášení voleb do AS UTB podle tohoto nového Volebního řádu AS UTB bez zbytečného prodlení. 

Hlasování: 

Pro:      29 

Proti:     0 

Zdržel se:   2 
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Usnesení AS UTB č. 306/5: 

AS UTB zrušuje Usnesení AS UTB č. 302/7 a žádá rektora o předložení nového Volebního řádu AS UTB 

a o vyhlášení voleb do AS UTB podle tohoto nového Volebního řádu AS UTB bez zbytečného prodlení. 

Doc. Sysel i rektor vyjádřili názor, že navržený postup povede k uklidnění situace. 

 

Ad 7) Projednání materiálu „Hodnocení a řízení rozvoje pracovních činností akademických 

a vědeckých pracovníků UTB“ 

Předloženo pouze k projednání. Předat k projednání do LK AS UTB. 

Aktualizace je kompromisním výsledkem analýzy stávajícího systému a reflektuje aktuální potřeby a výzvy 

v oblasti personálního řízení na naší univerzitě. Dokument byl opakovaně projednán se zástupci 

jednotlivých součástí zodpovědných za naplňování SR/7/2022 a systému IS HAP, děkany, řediteli součástí 

a odbory. Cílem je podpořit efektivní a transparentní hodnocení, které povede k profesnímu rozvoji všech 

akademických a vědeckých pracovníků. 

Samotná data shromážděná v IS HAP neměla sloužit k přímému určení osobních příplatků, ale pouze jako 

podklad pro kariérní pohovory a plánování kariérního rozvoje. Je třeba mít na paměti, že žádný předpis 

nedokáže plně postihnout činnosti vykovávané pracovníky a zejména nedokáže zcela spravedlivě přiřadit 

jednotlivým činnostem váhu (vyjádřenou v pracovních bodech). Je také třeba zohledňovat specifika 

jednotlivých součástí.  

Prof. Humpolíček sdělil, že klíčové změny jsou shrnuty v přiloženém dokumentu. Zvýšil se význam přímé 

výuky, projektové činnosti, nově se zavedly kritéria na hodnocení mezinárodních aktivit, zjednodušil se 

způsob stanovování bodů za tvůrčí činnost. Prodloužil se interval, jak často se mají vytvářet kariérní plány. 

Plány se budou chystat na 2–4 roky. Snížily se body za doplňkové aktivity. Vše má sloužit jako sběr 

kvantitativních údajů a informací. 

Doc. Sysel otevřel diskusi. 

Mgr. Dujka se dotázal, jak se posílil význam přímé výuky? Prof. Humpolíček sdělil, že se zvýšily body 

za přednášky a semináře. Sloučily se body za vedení studentů.  

Doc. Pátíková se dotázala, zda se mohou psát komentáře do dokumentu? Doc. Sysel odpověděl, že režim 

změn je zapnutý a požádal o psaní pouze komentářů, nikoliv revidování samotného textu. 

Dr. Skarupská se doptala na význam přímé výuky – přednášky jsou hodnoceny 2,25 body a semináře 1,75 

body. AP mají více práce se semináři než s přednáškou. Prof. Humpolíček požádal, aby to bylo napsáno 

jako návrh na změnu do komentáře k dokumentu. Dále sdělil, že hodnoty se navýšily, rozdíl mezi 

hodnotami se ale neměnil. Toto stojí za další diskusi, bude projednáno na LK AS UTB. 

Dr. Sysala sdělil, že HAP nemá sloužit jako nástroj, podle kterého se bude nastavovat osobní ohodnocení, 

ale je to nástroj ke sběru informací. Dále sdělil, že jsou podhodnocené projekty. Když bude AP na 50 % 

úvazku na projektu, měl by se snížit základ bodů na polovinu. Prof. Humpolíček odpověděl, že systém 

začne narážet na limity toho, jestli AP mají prostor na výuku. Souhlasí ale s posílením hodnocení za 

projekty. Dr. Sysala dále sdělil, že není bodována účast v komisích senátů (LK, EK).  

Dr. Strohmandl se dotázal, co brání děkanům, aby snížili základ bodů o úvazek na projektu? Rektor sdělil, 

že by potom nebyl dostatek AP pro výuku.  

Dr. Strohmandl se dotázal na vymezení ostatních činností, v dokumentu jsou definovány pouze 

mezinárodní aktivity. Prof. Humpolíček vysvětlil, že mezinárodní aktivity jsou samostatně hodnocené, 

protože se jedná o jeden z parametrů, podle kterého je UTB hodnocena. Další specifické činnosti musí 

podpořit sama fakulta, pokud vyhodnotí, že se jedná o strategickou činnost. 

Prof. Mlček sdělil, že se ve staré směrnici hodnotilo, zda je AP průměrný, podprůměrný nebo 

nadprůměrný. V nové směrnici toto hodnocení již není? Prof. Humpolíček sdělil, že toto se už neřeší.  
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Dr. Strohmandl sdělil, že systém nepočítal dvě oblasti – činnost v různých orgánech a tvůrčí činnost. Bude 

nyní systém počítat všechny oblasti? Prof. Humpolíček odpověděl, že systém bude počítat všechny oblasti, 

ale neumí to počítat s fakultními specialitami. 

Postoupeno do LK AS UTB.  

Ad 8) Různé 

Důležité termíny: 

7. 3. 2025   Konec funkčního období stávajícího AS UTB 

 

14. 2. 2025   Ples UTB 

5. 3. 2025   Slavností shromáždění akademické obce UTB 

7. 3. 2025   Ples FLKŘ 

 

Slavnostní shromáždění akademické obce bude od 13:30, od 12:00 bude rektorské volno. Všichni 

„talárovaní“ budou vyzváni k účasti. 

 

Dopis od dr. Egner  

Dr. Egner přeposlala anonymní e-mail, že se údajně v publikacích prof. Staňka vyskytují téměř totožné 

výstupy. Bylo jí odpovězeno v podobném duchu jako na e-mail, který přišel na podzim, tzn. že přeposlaný 

anonymní e-mail nepřísluší k projednávání akademickému senátu, ale Etické komisi UTB. Byla upozorněna 

na dodržování pravidel pro podání podnětu. 

Dr. Konečný prohlásil, že se distancuje od tohoto nařčení. 

Dr. Sysala vyzval, aby se přijalo usnesení, které tento přístup odsuzuje. Doc. Sysel vyzval k naformulování 

usnesení, bude projednáno na příštím AS UTB. 

Prof. Staněk sdělil, že bude na e-mail reagovat. Tento způsob komunikace je nešťastný.  

 

Parkoviště U11 

Rektor požádal o diskusi ohledně obsazení parkovacích míst na parkovišti u budovy U11. Příslušný text 

z Dodatku č. 2 Rozpisu rozpočtu na rok 2023: 

Parametry pozemku: Parcela č. 1109/52 o výměře 2 938 m2. Zapsaná na LV č. 24089 pro katastrální území 

Zlín, obec Zlín u Katastrálního úřadu pro Zlínský kraj, katastrální pracoviště Zlín. 

Kupní cena pozemku je stanovena částkou 3 000 Kč za 1 m2 bez DPH, přičemž tato cena může být navýšena 

o DPH, pokud se prodávající stane plátcem DPH. 

Nákup pozemku bude hrazen plně z dědictví pana Tomáše Bati jr. a pokud bude cena pozemku zvýšena 

o částku DPH, uhradí částku přesahující celkovou výši dědictví Univerzitní institut ze svých zdrojů. 

Parkoviště vybudované na zakoupeném pozemku bude hrazeno z prostředků Univerzitního institutu, 

spoluúčast z prostředků stavební komise bude maximálně 20 % z ceny stavebních úprav ve výši maximálně 

2 mil. Kč bez DPH. Parkoviště bude určené pro všechny zaměstnance UTB. 

Zaměstnanci se budou prokazovat parkovací kartičkou umístěnou za oknem. 

K hlasování přítomno 21 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 306/6 

AS UTB schválil termín příštího zasedání AS UTB na 28. ledna 2025 od 14 hodin s místem konání 

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín a předběžný program tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestorky. 

5. Projednání materiálu „Volební řád AS UTB“. 

6. Různé. 



   

 

 

10 

Hlasování: 

Pro:       21 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

 

Usnesení AS UTB č. 306/6 

AS UTB schválil termín příštího zasedání AS UTB na 28. ledna 2025 od 14 hodin s místem konání 

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín a předběžný program tohoto 

zasedání: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestorky. 

5. Projednání materiálu „Volební řád AS UTB“. 

6. Různé. 

Příští řádné zasedání AS UTB proběhne v úterý 28. ledna 2025 od 14 hodin  

s místem konání v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín. 

Konec zasedání: 17:30 hod. 

Ve Zlíně dne 21. 1. 2025 

 

Zapsal Ing. Jaška 

Verifikoval doc. Sysel. 

 

 

 

 

  BcA. Oliver Jati v. r. doc. Ing. Martin Sysel, Ph.D., v. r. 

 Předseda SK AS UTB   předseda AS UTB 

 


